

XVIIème CONFÉRENCE INTERNATIONALE DE LA CROIX-ROUGE  
Stockholm

B

The Conference approves the policy followed by the International Committee of the Red Cross, which consisted, on the one hand, in suspending recognitions of National Societies during the war and until normal international conditions had returned, and, on the other hand, in maintaining during the said period de facto relations, necessary for carrying out humanitarian activities, with all Societies affiliated with the Red Cross, whether or not recognised.

It puts on record its approval of the sole exceptions made by the International Committee in the principle of suspension of further recognitions during wartime, in favour of the Irish Red Cross and the Red Cross of Liechtenstein, because both these Red Cross societies were formed outside of any situation connected with the state of war.

The Conference also approves the action of the International Committee in considering, immediately on cessation of hostilities, that National Red Cross Societies which had returned to their own liberated and independent country and were recognised by their Government, the latter having also returned to its national territory, were confirmed in the recognition given them by the International Committee before the war, subject only to their Articles of Association remaining in accordance with the requisite conditions of recognition.

+++++++

La Conférence approuve la ligne de conduite suivie par le Comité international de la Croix-Rouge et ayant consisté, d'une part, à surseoir à toute reconnaissance de Sociétés nationales, pendant la durée de la guerre et jusqu'au retour d'une situation internationale normale et, d'autre part, à entretenir pendant cette période toutes relations de fait, nécessitées par l'accomplissement de tâches humanitaires, avec toutes les Sociétés du groupement de la Croix-Rouge, qu'ils soient ou non reconnus.

Elle Marque son accord sur les seules exceptions que le Comité international ait faites au principe de la suspension de nouvelles reconnaissances en temps de guerre, pour la Croix-Rouge irlandaise et la Croix-Rouge de Liechtenstein, parce que ces deux Croix-Rouges étaient fondées en dehors de toute situation liée à l'état de guerre.

La Conférence approuve également que le Comité international ait considéré, sitôt les hostilités terminées, que les Sociétés nationales de la Croix-Rouge revenues sur leur propre territoire libéré et indépendant et reconnues par leur Gouvernement, lui-même revenu sur le sol national, étaient au bénéfice de la reconnaissance prononcée avant la guerre par le Comité international, sous la seule réserve que leurs statuts restent conformes aux conditions de reconnaissance.

---